
 
 
 
 
 
 
Oss, 15 mei 2018   
 
Betreft: artikel 41 vragen over tarieven thuiszorg 
 
 
Geacht college, 
 
 
Op 27 april 2018 publiceerde de NRC een artikel over onderbetalende gemeenten in de 
thuiszorg.1 Daarin staat te lezen dat slechts een klein deel van de gemeenten een bruto-
uurtarief betaalt van minimaal € 25,- (het basistarief volgens de markt2). Dat betekent 
dat thuiszorgmedewerkers te laag betaald worden; te weinig tijd voor de cliënten 
hebben; en de thuiszorgorganisaties geen ruimte krijgen om verbeteringen qua lonen en 
arbeidsvoorwaarden voor de thuiszorghulpen te kunnen aanbrengen.  
 
De thuiszorgorganisaties zijn niet per se degenen die als gevolg van de strijd om de 
aanbesteding hun medewerkers onderbetalen; de gemeenten zijn door de bezuinigingen 
die gepaard gingen met de invoering van de Wmo medeverantwoordelijk, zo niet eerste 
verantwoordelijke. De Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) verplicht gemeenten 
daarom sinds 2017 een ‘reële prijs’ te betalen aan thuiszorgbedrijven, maar veel 
gemeenten blijken zich daar niet aan te houden.  
 
De SP vindt het heel belangrijk dat thuiszorghulpen fatsoenlijk betaald worden en goede 
arbeidsvoorwaarden hebben, en dat de gemeente het de thuiszorgorganisaties mogelijk 
maakt om hun personeel de waardering te geven, die het verdient. Wij vragen daarom 
het college openheid te geven over de situatie in Oss. 
 

 Hoe financiert u de thuiszorg op dit moment? En hoe gaat u dat bij de nieuwe 
aanbesteding doen? 

 
 Als u een bedrag per cliënt financiert, wat is dan de hoogte van dit bedrag? 

 
 Welke kostprijs hanteren de thuiszorgorganisaties waarmee de gemeente Oss 

werkt?  
 

 Hebben de gekozen thuiszorgorganisaties in de wedloop om de aanbesteding 
destijds hun diensten aangeboden onder de kostprijs, zoals waarschijnlijk het 
geval was bij de aanbesteding Wmo hulpmiddelen? Zo ja, laat de gemeente zich 
daar in de toekomst niet meer door verleiden? 
 

 Zijn de thuiszorgorganisaties waarmee de gemeente Oss werkt, in staat om aan 
de cao te voldoen op basis van de gemaakte afspraken met de gemeente. En zo ja, 
betalen zij hun medewerkers volgens de cao? 



 
 Zijn er – indien dat nodig was – als gevolg van de AMvB vorig jaar aanpassingen 

gedaan in de afspraken tussen de gemeente Oss en de thuiszorginstellingen? 
 
Verder hebben wij vragen aan het college over hun opvatting over het belang van goede 
thuiszorg, de mogelijkheidsvoorwaarden die de gemeente daarvoor moet (blijven) 
creëren, en over de toekomstige ontwikkelingen: 
 

 Is het college zich ervan bewust dat de thuiszorghulpen een grote rol spelen in 
het op menswaardige wijze ouder worden? En dat werken in de thuiszorg 
aantrekkelijk gemaakt en gewaardeerd moet worden, onder andere met het oog 
op de vergrijzing die zijn intrede doet, ook in de gemeente Oss?  
 

 Vindt het college dat thuiszorgmedewerkers fatsoenlijk betaald moeten worden 
en thuiszorgorganisaties de mogelijkheid moeten hebben om 
arbeidsvoorwaarden te verbeteren? 

 
 De verwachting is dat er een nieuwe cao wordt gesloten, waarbij de lonen 

omhoog gaan en het Rijk extra gelden stort in het Gemeentefonds. Of deze gelden 
de cao-stijging zullen dekken, is maar de vraag. In het negatieve geval, is het 
college dan bereid het verschil te betalen? 
 

 In 2019 worden er nieuwe contracten gesloten. Gaat u daarbij afspraken maken 
met de thuiszorgorganisaties over de tarieven van de thuiszorgmedewerkers 
conform de nieuwe cao? 

 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Namens de SP-fractie, 
Marie Therese Janssen 
Janneke van der Leest 
 
 
                                                        
1 https://www.nrc.nl/nieuws/2018/04/27/strijd-tegen-onderbetalende-gemeenten-in-
de-thuiszorg-a1601148 
2 Dus een niet formeel vastgelegd minimum om te voldoen aan de Algemene Maatregel 
van Bestuur. Let wel: enkele jaren geleden was een bruto-uurtarief van € 26 à € 27 ,- 
nog het gemiddelde. 


